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Brexitul a costat deja economia britanică
cel puţin 80 de miliarde de lire sterline de la
referendumul din 2016, iar ieşirea din UE fără
un acord ar putea forţa o scădere urgentă a
ratelor dobânzilor, a avertizat joi Gertjan
Vlieghe, membru al Comitetului de politică
monetară a Băncii Angliei (BoE), informează
publicaţia The Guardian. De la votul din iunie
2016, Regatul Unit a pierdut aproximativ 2% din
PIB, comparativ cu un scenariu în care nu ar fi
fost niciun fel de evenimente interne economice
semnificative, a apreciat Gertjan Vlieghe. El a
explicat că Marea Britanie a pierdut anual
venituri de aproximativ 40 de miliarde de lire
sterline sau aproximativ 800 de milioane de lire
sterline pe săptămână, în perioada scursă de la
referendum, deoarece economia a stagnat în
timp ce restul lumii înregistra una din cele mai
solide expansiuni din ultimul deceniu. Estimarea
lui Vlieghe privind costul săptămânal de până
acum al Brexitului este mai mult decât dublă
faţă de suma de 350 de milioane de lire sterline
pe săptămână promisă de susţinătorii ieşirii ţării
din Uniunea Europeană. Această sumă, care
era inscripţionată pe autobuzele electorale care
circulau în perioada campaniei, a reprezentat
unul dintre subiectele controversate înaintea
referendumului din 2016 privind ieşirea Marii
Britanii din blocul comunitar. Vlieghe a declarat
joi la Londra: ‘’Acea scădere de 2% din PIB nu
este lipsită de importanţă, este vorba de 40 de
miliarde de lire sterline sau, dacă preferaţi în
afişe pe autobuze, este vorba de 800 de
milioane de lire sterline pe săptămână”.

Oficialul a explicat că investiţiile în afacerile
din Marea Britanie sunt aproape de zero, cu un
declin de 3,7% înregistrat în 2018, chiar dacă în
celelalte ţări din G7 (grupul celor mai bogate ţări
din lume - SUA, Germania, Franţa, Italia,
Japonia, Canada şi Marea Britanie) a fost un
avans anual de aproximativ 6%. Şi cheltuielile
de consum au încetinit deoarece gospodăriile
sunt sub presiune din cauza inflaţiei ridicate,
provocată de deprecierea semnificativă a lirei
sterline după votul Brexit.

“Este foarte neobişnuită o scădere atât de
accentuată a investiţiilor, când restul lumii se
descurcă atât de bine, cel puţin până de curând.
Creşterea economiei britanice în ultimii doi ani a
fost mai slabă decât ne-am fi aşteptat pe baza
evoluţiei economiei globale. Pe baza a ceea ce
s-a întâmplat în restul lumii, ne-am fi aşteptat ca
PIB-ul Regatului Unit să accelereze dar, de fapt,
a încetinit”, a declarat oficialul Băncii Angliei.
Vlieghe, economist independent în rândul celor
nouă membri ai Comitetului de politică
monetară a Băncii Angliei, a apreciat că
magnitudinea efectelor negative asupra
economiei încă nu sunt sigure, mai ales pe
termen lung. Deşi a explicat că există o
dezbatere democratică privind consecinţele
Brexitului, el a avertizat că ieşirea din UE fără
un acord ar putea forţa o scădere urgentă a
ratelor dobânzilor.

Totuşi, dacă se ajunge la un acord, iar
economia globală evită o nouă încetinire iar
presiunile inflaţioniste în marea Britanie cresc,
atunci ar fi adecvat ca Banca Angliei să
majoreze o dată pe an dobânzile, a afirmat
Vlieghe. În referendumul din iunie 2016 privind
oportunitatea ieşirii din UE, 51,9% dintre
britanici s-au pronunţat pentru Brexit, în timp ce
48,1% au votat pentru rămânerea în interiorul
blocului comunitar

Marea Britanie urmează să părăsească UE
la finalul lui martie 2019, dar până în prezent nu
există un acord cu Bruxelles privind viitoarele
relaţii.

Economia Marii Britanii,
afectată?

80 de miliarde de
lire sterline,

costurile de până
acum ale Brexitului

Rezoluţie adoptată de europarlamentari

Europarlamentarii au adoptat, pe 13 februarie, la
Strasbourg, o rezoluţie privind utilizarea canabisului în
scopuri medicale şi fac apel la statele membre ale
Uniunii Europene să profite de potenţialul acestor
tipuri de medicamente, scrie News.ro. Propunerea de
rezoluţie a fost depusă pe 16 ianuarie. În text se arată
că niciun stat membru al UE nu autorizează fumatul
canabisului în scopuri medicale şi nu permite
cultivarea la domiciliu a canabisului în scopuri
medicale; convenţiile ONU şi dreptul internaţional nu
împiedică utilizarea canabisului sau a produselor pe
bază de canabis în tratarea anumitor afecţiuni; nu
există nicio reglementare internă a UE referitoare la
introducerea pe piaţă a medicamentelor pe bază de
canabis. „Este necesar ca CE şi autorităţile naţionale
să coopereze la stabilirea unei definiţii juridice a
canabisului utilizat în scopuri medicale şi să facă o
distincţie clară între medicamentele pe bază de
canabis aprobate de EMA sau de alte agenţii de
reglementare, canabisul terapeutic care nu este
susţinut de studii clinice şi alte utilizări ale canabisului
(de exemplu, recreaţionale sau industriale)”. Rezoluţia
îndeamnă Comisia şi statele membre să abordeze
această problemă la nivelul entităţilor care reprezintă
bariere de reglementare, financiare şi culturale ce
frânează cercetarea ştiinţifică în ceea ce priveşte
utilizarea canabisului în scopuri medicale şi
cercetarea privind canabisul în general, dar şi să
definească condiţiile necesare pentru desfăşurarea de
cercetări ştiinţifice independente şi credibile, pe baza
unei game largi de materiale, în ceea ce priveşte
utilizarea canabisului terapeutic. „Cercetarea privind
eventualele beneficii ale medicamentelor provenite din
canabis şi ale canabisului în general a fost
subfinanţată şi ar trebui abordată în mod
corespunzător în cadrul celui de-al nouălea program-
cadru şi în cadrul programelor naţionale de cercetare,
pentru a explora, printre altele, posibilele utilizări ale

THC, CBD şi ale altor canabinoide în tratamentul
medical, precum şi efectele acestora asupra corpului
uman, incluzând aici învăţămintele desprinse din
experienţa prescrierii în afara indicaţiilor aprobate a
canabisului”.

Uniunea Europeană ar trebui, de asemenea, să
cerceteze mai mult şi să stimuleze inovaţia cu privire
la proiectele medicinei bazate pe canabis. 

Apelul lor: lăsaţi medicii să
prescrie medicamente pe bază de
canabis

Eurodeputaţii au făcut apel la statele membre UE
să permită medicilor să îşi folosească judecata
proprie în vederea prescrierii unor astfel de
medicamente. Când va intra în vigoare, costurile
acestor medicamente vor fi acoperite prin scheme de
asigurare medicală, la fel ca alte tipuri de
medicamente. Această reglementare va aduce mai
mulţi bani la bugetul public, va limita piaţa neagră şi
va asigura calitate. În plus, va limita accesul
minorilor la această substanţă, au mai spus
europarlamentarii.

Membrii PE au afirmat că există dovezi privind
eficienţa canabisului în creşterea poftei de mâncare
şi în limitarea scăderii în greutate asociată cu
HIV/SIDA. Canabisul utilizat în scop medical poate
diminua simptomele unor boli mintale precum
psihoze, sindromul Tourette, dar şi în cazul
epilepsiei, Alzheimer, cancer, artrite şi glaucom. În
plus, reduce riscul de obezitate şi diabet şi
diminuează durerile menstruale. În vreme ce
Organizaţia Mondială a Sănătăţii a recomandat
oficial că CBD, compusul canabisului, nu ar trebui să
fie clasificat drept substanţă controlată, legislaţia din
statele membre UE diferă mult pe acest subiect.

Liber la folosirea
canabisului în scopuri

medicale în UE! 


